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Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 4/2014 konaného dne 3. dubna 2014 
 
Přítomni: 

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 7. Křivánek Roman 

2. Kovanda Bohumil 8. Ptáček Jaroslav 

3. Hájek Otto 9. Feldbabel Vít 

4. Máca Stanislav 10. Jirků Ladislav (předseda) 

5. Bičík Lukáš 11. Fabeš Roman 

6. Brož Ladislav 12. Ubr Kamil (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Zahrádka Miroslav 2. Pátek Radek 

 
Hosté: 

1. Fialová Jana 2. Pech Miroslav (OŠMS KrÚ) 

 
 
Návrh program jednání: 
 
1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
4. Informace o opatřeních na podporu vzdělávání v technických a přírodovědných oborech; 
5. Zpráva o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem; 
6. Diskuze a různé; 
7. Závěr. 

 
 
1. Zahájení jednání 

Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva 
Kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu 
přítomných členů konstatoval, že je VVVZ usnášeníschopný.  
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání. Takto navržený program byl 9 hlasy schválen.  
K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje  
Kamil Ubr podal informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu projednávaných 
na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 8/2014,  9/2014, 10/2014 a 11/2014 konaných v období 
od 4. 3. 2014 do 25. 3. 2014. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat 
na: http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada 
 
Přítomní diskutovali o problematice společného projektu regionů Vysočina a Champagne-
Ardenne. 
  

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada
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Usnesení 07/04/2014/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí  
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina konaných v období 
od 4. 3. 2014 do 25. 2. 2014. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
Po projednání tohoto bodu se dostavil Ladislav Brož. 
 

4. Informace o opatřeních na podporu vzdělávání v technických a přírodovědných 
oborech 

Kamil Ubr informoval o přípravě oborového zaměření na zpracování plastů. Na základě 
spolupráce firem a škol budou připraveny učební dokumenty. Firmy zajistí část praxí přímo 
na svých pracovištích. Pilotní ověřování začne ve 3. ročnících již od příštího školního roku.  
Stroj na zpracování plastů vlastní jedna škola v kraji, problémem je nákladné pořízení forem 
na zpracování plastů. Školy projevily zájem o software související se zpracováním plastů. 
Firmy zapojené do projektu jsou Automotive Lighting (Jihlava), Swoboda s.r.o. (Jihlava), 
Fränkische CZ s.r.o. (Okříšky), MANN+HUMMEL Group (Nová Ves - Okříšky) a Střední 
škola průmyslová, technická a automobilní Jihlava a Střední průmyslová škola Jihlava. 
Zájem o vstoupení do projektu má i Střední škola technická Žďár nad Sázavou a firma 
Hettich (Žďár nad Sázavou). Zajímavá by byla i spolupráce s firmou CECHO - BOHUMIL 
CEMPÍREK s.r.o., která vyrábí formy na zpracování plastů.  
 
Dále Kamil Ubr přítomným představil návrh metodiky pro práci žáků základních škol se 
stavebnicí Merkur. Pro školy by měla být vytištěna v květnu až v červnu 2014. Zmiňuje 
možnou spolupráci s firmou Optokon a.s. v možnosti spolupráce na vývoji pro vysokoškoláky 
technického směru, jichž je ale v Kraji Vysočina nedostatek. Ladislav Jirků doplňuje 
informace o snaze zřídit již v minulosti technický obor na VŠ Polytechnické Jihlava. 
 
Kamil Ubr dále informoval o individuálních projektech: 

- Projekt Přírodní a technické obory - výzva pro budoucnost (Zapojeno 25 škol 
a 1 SPV ve Velké Bíteši).  

- Projekt od myšlenky k výrobku (pořízení do škol CNC strojů, 3D tiskáren, skenerů 
a robotických ramen) 

- Projekt od myšlenky k výrobku II. (vybavení pro technické a stavební školy)  
- Badatelská centra pro přírodní vědy (projednáván v dubnu) 

 

Během jednání o tomto bodě se dostavil Lukáš Bičík. 

 
5. Informace o hospodaření škol a školských zařízení zřizovaných krajem 

Miroslav Pech, vedoucí oddělení hospodaření krajského školství OŠMS, okomentoval 
podkladový materiály Výsledek hospodaření škol a školských zařízení Kraje Vysočina za rok 
2013. Školské PO v tomto roce hospodařily s kladným hospodářským výsledkem ve výši 
14 333 tis. Kč, oproti roku 2012 se jedná o nárůst o 3 724 tis. Kč, žádná z organizací 
nevykázala ztrátu. 
Do 25. dubna 2014 budou školy a školská zařízení zasílat odboru školství, mládeže a sportu 
krajského úřadu závěrečnou zprávu za rok 2013, ve které navrhnou rozdělení 
hospodářského výsledku. 
Finanční prostředky získané z kladného výsledku hospodaření převedou organizace 
do rezervního fondu a se souhlasem zřizovatele a podle daných pravidel mohou část 
prostředků použít do fondu odměn nebo investičního fondu. 
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Kamil Ubr i Miroslav Pech vyslovili pochvalu ředitelům v hospodaření s přidělenými 
finančními prostředky. 
Dosažený výsledek hospodaření slouží jako jeden z podkladů při Periodickém hodnocení 
ředitelů škol a školských zařízení Kraje Vysočina. 
  

4. Diskuze a různé 
Vít Feldbabel se dotázal na důvod rezignace tří ředitelů škol (Gymnázium Jihlava, Dětský 
domov Jemnice a Praktická škola a SPC Žďár nad Sázavou). Kamil Ubr odpověděl, že se 
jedná o ředitele, kteří rezignovali na své posty z důvodu důchodového věku, zdravotních 
a osobních důvodů. 
 
Přítomní diskutovali o výjezdním zasedání do příspěvkové organizace Akademie - Vyšší 
odborná škola, Gymnázium a Střední odborná škola uměleckoprůmyslová Světlá 
nad Sázavou, které by se mělo uskutečnit začátkem června 2014, dle domluvy s ředitelem 
školy. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 7. 5. 2014 od 15.00 hodin v zasedací 
místnosti sídla krajského úřadu. 
 

5. Závěr 
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
 
 
 
 
 
PaedDr. Ladislav Jirků 
předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 3. dubna 2014. 


